
Protokół  Nr  VI/2011 
 

z VI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 16 czerwca 2011 r. w godz.12.00 do 16.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 
Adn. 1 
 
 VI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, Kierownika Zespołu ds. Obsługi 
Oswiaty – P.Barbarę Kubikowską, Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej – P.Grażynę 
Witucką, w zastępstwie Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej – P.Milenę 
Wegrzynowską – Główną Księgową. Jednocześnie ogłosiła, że w ostatnich wyborach do Izby 
Rolniczej z naszej gminy zostali wybrani delegaci: P.Bogdan Fleming i P.Ryszard Sadłowski, 
którym złożyła gratulacje. W tym miejscu poinformowała, że P.Bogdan Fleming został 
wybrany Przewodniczącym Powiatowej Izby Rolniczej w Wągrowcu oraz Wiceprezesem 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej w Poznaniu, w dalszej kolejności powitała P.Mariana Bodusa, 
który podczas ostatnich wyborów władz gminnych OSP  został wybrany Prezesem Zarządu 
Gminnego OSP w Mieścisku, a Gminnym Komendantem Ochrony Przeciwpożarowej jest  
P.Tomasz Napieralski również gratulując wyboru. Jednocześnie wyraziła nadzieję, że 
współpraca ze samorządem gminnym nowo wybranych przedstawicieli organizacji 
społecznych będzie układała się jak do tej pory pozytywnie. Powitała wszystkich sołtysów i 
uczestników dzisiejszej sesji. 
(Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 1,  a sołtysów Nr 2 do protokołu). 
 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy Mieścisko, 
na dzisiejszej sesji obecnych 15, co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, jaki radni i goście otrzymali z 
zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie 
następujących zmian: 

1) wykreślenie z porządku obrad projektów uchwał: 
11.7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej w GORZEWIE, działka 
nr ewid.6. 
11.8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów sportu i rekreacji, terenów mieszkaniowych i terenów zieleni oraz 
terenów usług związanych z obsługą dominujących funkcji w GORZEWIE działki nr 
ewid: 22, 26 i 23. 
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Wójt w uzasadnieniu wyjaśnił, że gmina chce nie tylko oprzeć się na tych działkach, ale 
rozszerzyć ten plan i w związku z tym musi być konsultacja z naszymi urbanistami, 
architektami w Poznaniu; 
2) wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony część 
nieruchomości zabudowanej budynkiem po byłej Szkole Podstawowej z wyłączeniem 
lokalu mieszkalnego w Podlesiu Kościelnym, stanowiącej własność Gminy Mieścisko. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są zapytania, do wniesionych zmian w porządku sesji? 
W związku z brakiem zapytań kolejno poddawała pod głosowanie: 
- kto jest za tym aby projekt wnioskowanej uchwały z numerem 11.7 został wycofany z 
porządku sesji ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” opowiedzieli się za wycofaniem z 
porządku obrad w/w uchwały. 
Następnie – kto jest za tym aby projekt wnioskowanej uchwały z numerem 11.8 został 
wycofany z porządku sesji ? 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” opowiedzieli się za wycofaniem z 
porządku obrad w/w uchwały. 
W związku z wnioskiem P.Wójta  o wprowadzenie do porządku obrad sesji  dodatkowej 
uchwały zaproponowała aby ten projekt wprowadzić jako ostatni po uchwale w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy,  
Jednocześnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie kto jest za tym aby 
wprowadzić do porządku sesji projekt wnioskowanej przez Wójta uchwały oraz aby był 
on jako ostatni w punkcie podejmowanie uchwał ? 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie zdecydowali aby w/w projekt uchwały 
został wprowadzony do porządku sesji i był jako ostatni w punkcie „Podjęcie uchwał”. 
Porządek VI sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
 2  Stwierdzenie quorum. 
 3. Przedstawienie porządku obrad VI sesji Rady Gminy – możliwość  
    wprowadzenia zmian. 
 4.Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Zapytania sołtysów. 
 7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 8. Informacja o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji mienia komunalnego. 
 9. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  
    międzysesyjnym. 
 10. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 11.Podjęcie uchwał: 
 
     11.1. w sprawie  powołania  zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 
 
     11.2. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia w Przedszkolu „Leśne Ludki” w  
              Mieścisku, 
 
     11.3. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła, 
 
     11.4. w sprawie zmiany uchwały Nr III/14/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia 29 grudnia  
              2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko    
              na lata 2011-2020, 
 
     11.5. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok, 
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     11.6. w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/239/2010 Rady Gminy Mieścisko z dnia 
              28 września 2010 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej, 
 
     11.7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
             przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej w GORZEWIE,  
             działka nr ewid.6,  - wykreślony 
 
    11.8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
             przestrzennego terenów sportu i rekreacji, terenów mieszkaniowych i terenów zieleni  
             oraz terenów usług związanych z obsługą dominujących funkcji w GORZEWIE  
             działki nr ewid.: 22, 26 i 23,  -  wykreślony 
 
     11.9.  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny na cele publiczne  
               nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej  
               w Mieścisku przy ul.Janowieckiej, 
 
     11.10. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych  
               w miejscowości Kłodzin, 
 
     11.11. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości  
                Rolnych OT Poznań nieruchomości w Mieścisku i Zakrzewie, 
 
      11.12. w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy  
                 na II półrocze 2011 r. 
 
-    11.13. wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony część nieruchomości zabudowanej budynkiem po byłej Szkole Podstawowej z 
wyłączeniem lokalu mieszkalnego w Podlesiu Kościelnym, stanowiącej własność Gminy 
Mieścisko 

 
 
12. Oświadczenie Rady Gminy Mieścisko w sprawie działań podejmowanych przez resort 
finansów zmierzających do zmniejszenia deficytu sektora finansów publicznych w 
najbliższych latach. 
           
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie. 
 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji Rady 
Gminy był do wglądu w burze Rady. Nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń, w związku z 
powyższym prosiła o jego przyjęcie bez odczytywania, co poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych, jednogłośnie zdecydowano w głosowaniu o przyjęciu protokołu bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Janusz Górski: 
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1) zapytał czy są jakieś nowe wiadomości dot. gazyfikacji Mieściska ? 
2) na ul. Kościuszki naprzeciwko sklepu P. Adamskiego oberwała się studzienka (powstała 
dziura przy studzience); 
 
- radna Martyńska – prosiła czy możnaby wykosić 2 rowy przydrożne t.j droga powiatowa 
Popowo-Sarbia-Podlesie ? 
 
- radny Wojtyszyn: 
1) „dobiegają prace z odprowadzaniem ścieków z Zabiczyna, ale do mnie już zgłosiło się 
kilku mieszkańców Koźlanki z pytaniem jak to się stało, że oni w tym przedsięwzięciu zostali 
pominięci, a jeżeli już jest to niemożliwe żeby to zrobić razem z odprowadzaniem ścieków z 
Zabiczyna to jaka jest perspektywa kiedy ich gospodarstwa zostaną skanalizowane ? 
2) „kiedyś zgłaszałem problem chwastów przy Domu Kultury – widzę, że są wykoszone, ale 
jest jeszcze jedna działka b. zachwaszczona, gdzie mieszkańcy ul. Zacisze zgłaszają, że jest 
tam siedlisko rozprzestrzeniania się chwastów – jest to działka przy ul. Zacisze po byłych 
ogródkach pracowników PGR-ów na dole przy rowie. Tam od kilku lat nic się nie robi, tylko 
rosną chwasty i to roznosi wiatr”; 
3) jaka jest możliwość skorzystania w naszej gminie ze pomocy środków powiatu dla osób, 
które likwidują eternit ? Jest kilka rodzin, które już zmienili pokrycie dachowe. Eternit leży 
foliowany na podwórku, a nawet tutaj jadąc do Wągrowca przy działce też jest jeden pakiet. 
Jaka jest możliwość dofinansowania ze środków powiatowych, ewentualnie innych ? 
 
- radny Kuryłowicz: 
1) w Głosie Wągrowieckim w maju była informacja, że w Gołańczy ma być zakładany gaz 
ziemny i dalej ten rurociąg ma iść przez Mieścisko do Skoków. Czy coś  o tym wiadomo ? 
2) wypadałoby odnowić znaki informacyjne określające granice gminy na drogach 
powiatowych; 
 
- radny Rodzewicz: 
1) „wycięto kasztany na prawoskręcie, tam trzebaby jeszcze te gałęzie uporządkować, 
wykosić trawę bo w dalszym ciągu jest wysoka trawa i resztki gałęzi zasłaniają widoczność, 
co grozi wypadkiem; 
2) „budynek gminny koło P.Kubisza na ul.Gnieźnieńskiej – szczególnie zaplecze – 
nieciekawie tam wygląda. Tam chyba 1,5 roku temu był robiony porządek i wróciło to „do 
normy”; 
3) „wyjazd koło P.Majki w prawą stronę tu na Mieścisko. Te stare traulinki trzebaby najpierw 
umocnić ponieważ tam ciągle na prawą stronę robią się wyboje, jest trudno wyjechać”; 
4) „na Osiedlu Młodych w Mieścisku – dwa przejazdy przez rów są zabezpieczone. Został 
ostatni koło P.Pinkowskiego – tam na samym końcu żeby założyć barierkę i częściowo 
zabezpieczyć też rów. Należałoby o tym pomyśleć przy budżecie na 2012 rok”; 
5) „przydałoby się tę dziurę koło Domu Kultury, która się zapadła zaasfaltować”; 
6) prosiłbym P.Wójta o interwencję w sprawie kierunkowskazów na Janowiec. Kierowcy 
błądzą po Mieścisku, zwłaszcza chodzi o TIR-y .Chodzi żeby taki kierunkowskaz postawić 
koło Szkoły (jest na Żabiczyn), ewentualnie na Placu Powstańców Wlkp koło Urzędu Gminy 
na prawo na Janowiec. Jeśli ktoś nie zna drogi to ma problem; 
7) „z prasy wyczytałem, że niektóre samorządy pomagają w szczepieniach 14-letnich 
dziewczynek przeciwko rakowi szyjki macicy. Trzebaby najpierw zobaczyć ile jest w gminie 
takich dziewczynek i ewentualnie może wesprzeć z funduszu gminnego żeby w przyszłości 
może miały mniej problemów”? 
8) Mieszkańcy mówią o koszach na śmieci na Osiedlu Młodych; 
 
- radny Witucki : 
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1) „chodzi o poklejenie dziur w drogach zarówno powiatowych jak i gminnych. To co 
zrobiono na drodze Ruda Koźlanka-Rożkowo to jest kpina.Przejechali masą, popryskali, a 
dziury są niepoklejone. Inny przykład w Podlesiu koło Szkoły dziura została posmarowana 
tylko smołą”; 
2) wycięcie zarośli przy drodze z Podlesia do Zbietki; 
3) czy sprawna jest gminna równiarka i czy jeździ ? 
 
- radny Serafiński – w Miłosławicach koło P.Cytryńskiego zapada się chodnik. Wcześniej był 
naprawiany i ciągle to powtarza się; 
 
- radna Kapczyńska – czy wiadomo w jakim okresie czasu zostanie założona sygnalizacja 
świetlna przy wjeździe do Mieściska od strony Gniezna ? Nadal bardzo szybko wjeżdżają 
samochody. Telewizja bez przerwy bombarduje nas różnymi wypadkami i żeby nie doszło do 
tego w Mieścisku wskazane byłoby żeby to wyhamowanie tych pojazdów od strony Gniezna 
nastąpiło. Na ostatniej sesji  podnosił P.radny Rodzewicz sprawę tego zakrętu na 
ul.Gnieźnieńskiej (przejścia dla pieszych) i nadal są sygnały od osób chcących przejść na 
drugą stronę. Raczej wszystkie starsze osoby żeby przejść  kierują się powyżej Restauracji. 
Sznur dużych pojazdów odstrasza te osoby; 
- radny Rodzewicz – „ostatnio też o tym mówiłem. Ja mam taką uwagę, czy to ma być 
zgodnie z duchem prawa, czy z literą prawa ? Bo to są 2 różne rzeczy. Czasami to co jest 
zgodne z literą prawa wcale nie jest dobre z duchem prawa”; 
- radna Kapczyńska – „musiałoby być większe bezpieczeństwo ze strony Policji. Ja sama 
byłam świadkiem, że na czerwonych światłach przy Szkole też przejeżdżają pojazdy”; 
 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Borowska – sołtys wsi Wiela – ponowiła wcześniej zgłoszoną prośbę o uporządkowanie 
rowów od Mieściska do Wieli, przy stercie obornika. Częściowo wykosić chwasty przy 
działkach, przy chodniku; 
 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka: 
1)  jak co roku zgłaszam sprawę pałacu w Zbietce, który nabył właściciel i nic tam się nie 
dzieje. Chwasty rosną, a wieś traci na wizerunku. Słyszałam, że podobno ma być zmiana 
właściciela ? Moja prośba jest o interwencję do tego właściciela pałacu o uporządkowanie 
terenu; 
2) podziękowała P.Wójtowi za rozpoczęcie remontu drogi do Ochodzy; 
- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo – jak sprawa wygląda ze stomatologiem w gminie ? Gmina 
liczy 6 tys. mieszkańców i nie mamy dentysty ? 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – chodzi o wykoszenie rowów chociaż na tych 
wszystkich krzyżówkach. Wyjeżdżając w kierunku Mieściska to naprawdę nic nie widać. Te 
chwasty teraz też rozsiewają się na pola. Czy powiat tego nie zrobiłby ? 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- „przekażę uporządkowanie rowów i wszystkie sprawy związane z rowami jak i drogami 
powiatowymi jak i wojewódzkimi. Zarządca Drogi jest za to odpowiedzialny. Stosowne 
pismo jutro zostanie wysłane”; 
- koszenie przy naszych działkach – „tak wykosimy przy chodniku. Całych działek nie 
będziemy kosić bo byśmy musieli to robić  3.4 razy w roku”; 
- pałac w Zbietce – „ja nie słyszałem o zmianie właściciela, jednakże prowadziłem rozmowy 
z Państwem, które było zainteresowane”; 
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- droga do Ochodzy – „będzie zrobiona. Jednakże jest to duży koszt do jednego 
gospodarstwa. Wyjazd natomiast do Ochodzy jest 50 m i tam jest twarda droga. Będzie 
zrobiona i ci państwo będą mogli wyjechać”; 
- sprawa stomatologa – „robimy wszystko co możliwe. Lokal jest wolny, jedna Pani była i 
wzięła tylko warunki dzierżawy i nawet nie przystąpiła do rozmów. Daliśmy ogłoszenie”; 
- wykaszanie rowów (P.Starosta) – „to jest rzecz nagminna. Wszyscy patrzą na 
niewystarczające środki. Ta droga do Rożkowa została częściowo wykoszona w tych 
miejscach przez ciągnik i to właściwie wszystko”; 
- dziury w drogach – „jak dostaniemy zimną masę to będziemy łatać”; 
- P.Starosta – sołtys wsi Popowo Kościelne – „jak będzie Pan P.Wójcie pisał do powiatu to 
też w sprawie ukradzionych krawężników. Jak tak dalej pójdzie, to pół chodnika będzie 
rozwalone”; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt  Gminy przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
 
Adn. 8 
 
 Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego – P.Andrzej 
Kuryłowicz przedstawił informacje o przystąpieniu do kolejnego etapu komunalizacji. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5 do protokołu) 
 
 
Adn. 9 
 
 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym: 
- 3.04.br – brała udział w Wielkiej Gali Głosu Wągrowieckiego 2010; 
- 28.04.br – udział w spotkaniu z aktorem Augustem Kowalczykiem, byłym więźniem obozu 
w Oświęcimie;  
- 3.05.br – udział w uroczystości z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja oraz w gminnych 
obchodach Dnia Strażaka w Podlesiu Kościelnym; 
- 19-20.05. – udział w seminarium „Nowoczesne zarządzanie światłem”; 
- 21.05.br – udział w uroczystości 50-lecia kapłaństwa Ks.Kazimierza Walczaka, który przez 
11 lat był proboszczem Parafii w Gołaszewie, wyświęconego przez Prymasa Wyszyńskiego; 
- 27.05.br. – udział w uroczystości XX lecia działalności Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 
Wielkopolski; 
- 28.05.br – udział w posiedzeniu zarządu Gminnego Związku OSP w Popowie Kościelnym 
oraz w spotkaniu z emerytami przy kamieniu Sw.Wojciecha z okazji Dnia Matki i Ojca; 
- 31.05.br – we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy; 
- 10.06.br – w spotkaniu z członkiniami Koła Gospodyń Wiejskich w Żabiczynie z okazji I 
rocznicy powstania Koła; 
- 11.06.br – w pikniku rodzinnym pod hasłem „Postaw na rodzinę”, który odbył się w Wieli 
był zorganizowany przez Gminną Komisje Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
Komisariat Policji w Skokach i OSP w Mieścisku oraz przez Radę Sołecką; 
- 12.06.br – udział w spotkaniu integracyjnym z paniami z Koła Gospodyń Wiejskich w 
Zdbicach zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich w Popowie Kościelnym i 
Bractwo Kurkowe, które w tym dniu miało święto „strzelanie zielonoświątkowe”; 
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- 13.06.br – udział w uroczystej pożegnalnej mszy św. Ks.Kanonika Andrzeja 
Trzemżalskiego; 
- 15.06.br – udział w spotkaniu z burmistrzami, wójtami, przewodniczącymi rad i sołtysami w 
Trzebisławkach, gmina Środa na zaproszenie Stowarzyszenia Sołtysów Województwa 
Wielkopolskiego;  
 
Adn. 10 
 
 Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili kolejno informacje z prac 
komisji od ostatniej sesji: 
 
- radny Andrzej Kuryłowicz - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego  
i Budżetu – Komisja odbyła 2 posiedzenia (w tym jedno wspólne) 
Przewodniczący Komisji odczytał wnioski z posiedzenia, którego tematem była realizacja 
inwestycji na terenie gminy; 
 
- radny Jan Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych  
i Samorządu – Komisja odbyła 3 posiedzenia (w tym jedno wspólne) 
1) Stan opieki higienicznej i stomatologicznej i lekarskiej w szkołach. 
2) Arkusze organizacyjne – organizacja roku szkolnego 2011/2012. 
Przewodniczący Komisji odczytał na sesji wnioski z w/w posiedzeń. 
 
- radny Marian Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja odbyła 3 
posiedzenia (w tym jedno wspólne) 
Przewodniczący Komisji odczytał na sesji protokół z kontroli wydatków poniesionych na 
budowę Gimnazjum w Mieścisku oraz budowę hali sportowej;  
 
- radny Adam Hoffmann – Z-ca Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 3 posiedzenia (w tym 1 wspólne) 
Przewodniczący Komisji odczytał wnioski z posiedzeń dot. wizytacji oczyszczalni ścieków 
oraz stacji uzdatniania wody na terenie gminy. 
 
 
Adn.11 – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
W tym roku mija kadencja ławników sądowych. 
Zgodnie z pismem Prezesa Sądu Okręgowego Rada Gminy Mieścisko wybiera 1 ławnika do 
Sądu Rejonowego w Wągrowcu i 1 ławnika do Sądu Rejonowego w Gnieźnie – do orzekania 
w sprawach z zakresu prawa pracy. Zgodnie z ustawą „Prawo o ustroju sądów 
powszechnych”  Rada Gminy zobowiązana jest powołać zespół opiniujący, którego celem jest 
przedstawienie na sesji Rady opinii o zgłoszonych kandydatach. 
Rada Gminy na wspólnym posiedzeniu Komisji zaproponowała do zespołu następujących 
radnych: 
- Jan Wojtyszyn, 
- Andrzej Kuryłowicz, 
- Aleksandra Martyńska, 
- Marek Klinger 
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do w/w radnych czy podtrzymują swoja decyzję 
powołania w skład zespołu opiniującego ? 
Radni wyrazili zgodę na pracę w zespole. Poczym Przewodnicząca Rady poddała projekt 
uchwały pod głosowanie bez odczytywania, którego treść jest widoczna na prezentacji 
multimedialnej. 
Na 15 radnych: 14 radnych głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników została 
przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady prosiła o zgłaszanie kandydatów na ławników do biura Rady Gminy w 
terminie do dnia 30 czerwca br. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia w Przedszkolu „Leśne Ludki” 
w Mieścisku 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Z dniem 1 września 2010 r. weszła w życie ustawa z dnia 5 sierpnia 2010 r. o zmianie ustawy 
o systemie oświaty, która doprecyzowała przepisy związane min.z ustaleniem odpłatności za 
świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne. Zgodnie z art.6 ust.1 pkt.2 u.o.s.o 
przedszkola publiczne mają zapewnić bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w czasie 
ustalonym przez organ prowadzący, nie krótszym niż 5 godzin dziennie. W projekcie uchwały 
wymiar bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki został ustalony na poziomie 5 godzin 
dziennie. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady  poddała projekt uchwały pod głosowanie, 
którego treść radni mają przed oczyma i jest widoczny na prezentacji. 
Uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Pomoc udzielana gminie Piła w wysokości 340 zł spowodowana jest przyjmowaniem z terenu 
Gminy Mieścisko i obsługą przez Ośrodek Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Pile osób nietrzeźwych, które swoim zachowaniem  dają powód do 
zagrożenia, znajdują się w okolicznościach zagrażających ich życiu albo zagrażają życiu lub 
zdrowiu innych osób. Ta kwota będzie też uwzględniona w uchwale w sprawie zmian w 
budżecie Gminy. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez odczytywania. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu. 
Uchwała została podjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
-Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr III/14/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia 29 grudnia 
2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 
2011-2020. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. W 
porządku obrad ta uchwała jest jako pierwsza, a 2 jest uchwała w sprawie zmian w budżecie 
Gminy bo taka jest procedura. Ale tak naprawdę uchwała w sprawie zmian w budżecie 
spowoduje zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. W związku z powyższym Skarbnik 
Gminy najpierw przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 
rok, a właściwie autopoprawki jakie zaproponował Wójt do projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie Gminy: 
Skarbnik Gminy pokrótce omówiła propozycje autopoprawek: 
- Aby wprowadzić do budżetu środki na budowę kompleksu sportowego „ORLIK” jako nasz 
udział własny musieliśmy w budżecie poszukać na ten cel środki; 
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W związku z rozstrzygniętym przetargiem jeśli chodzi o dofinansowanie tego zadania mamy 
go w takiej wysokości: z budżetu Marszałkowskiego dostajemy 33%, z Urzędu 
Wojewódzkiego 47% i 20% na ORLIKA daje gmina. 
W związku z tym, że te środki były wprowadzone w większej wysokości musimy je 
zmniejszyć z Urzędu Marszałkowskiego, a w to miejsce wprowadzić udział własny środków, 
P.Wójt dokonał szczegółowej analizy budżetu celem zmniejszenia tam gdzie była możliwość 
bieżących wydatków budżetowych aby wygenerować udział własny 20%  na „ORLIKA”- 
zadanie współfinansowane ze środków budżetu państwa. 
Skarbnik Kolejno przedstawiła propozycje zwiększenia  i zmniejszenia wydatków 
budżetowych. 
(Autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy stanowią załącznik 
Nr  8  do protokołu). 
W wyniku dokonanych zmniejszeń w działach budżetu udało się zebrać kwotę 146.648 zł i 
wprowadzić w dziale 926-Kultura fizyczna, która jest potrzebna na udział własny jeśli chodzi 
o ORLIKA. Część środków już była na tym koncie zaplanowana. Łącznie uzyskamy kwotę  
178.660 zł jako udział własny w finansowaniu inwestycji „Budowa ORLIKA”. 
Jest jeszcze jedna autopoprawka P.Wójta z dnia dzisiejszego aby wprowadzić do budżetu 
kwotę  79.500 zł, która została przyznana na budowę dróg dojazdowych do gruntów. Aby 
otrzymać tę kwotę gmina musi dołożyć swój udział własny w wysokości 40.000 zł. Aby 
uzyskać tę  kwotę 40.000 proponuje się wziąść z rezerwy 18.500 zł oraz 21.500 zł chcemy 
uzyskać z egzekucji podatku od nieruchomości od podatników, u których wstrzymamy 
kontrole podatkowe. Dodatkowo do autopoprawek do dochodów została dodana kwota 
79.500 zł i 21.500 zł i podobnie w wydatkach. Reasumując zwiększenie dochodów i 
zwiększenie wydatków to per saldo kwota  34.835 zł. 
Wynikiem tych zmian są zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeśli chodzi o WPF to 
musi być ona zgodna jeśli chodzi o wynik finansowy, przychody i rozchody. 
Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w której głos zabrali: 
- radny Rodzewicz – „na papierze P.Skarbnik to się zgadza. Ale jakie Pani widzi 
oszczędności, chociażby w obsłudze, w energii, utrzymaniu porządku, jeśli koszty energii 
rosną, czyli paliwo, itd. Jak to jest realne ? 
Koszty zadłużenia wzrosły bo o 25% podniesiono stopę. Jak to jest realne ? Jak nie będzie 
faktycznie dodatkowych dochodów to będzie problem. Jeśli ludzie się budują to czy chcemy, 
czy nie musimy podłączyć wodę, kanalizację. Nie bardzo realnie to widzę w sytuacji jaka jest 
przy 5% w tej chwili inflacji w skali roku. Jeśli nie będzie faktycznie realnych dochodów to 
będzie problem z zamknięciem budżetu”; 
- radna Kapczyńska – „wyliczenia na papierze muszą być, ale oszczędzanie to wspólne 
zadanie wszystkich. Na pewne rzeczy nie mamy wpływu: nie wiemy ile jeszcze wzrośnie 
energia, czy uzyskamy planowane dochody z majątku gminy”? 
- Skarbnik – „naszym głównym zadaniem w tej chwili jest minimalizacja wydatków 
bieżących. Nie możemy doprowadzić do tego żeby nasze wydatki bieżące przekroczyły 
dochody bieżące bo to nam zabrania w tej chwili ustawa o finansach publicznych. Stąd też 
musimy robić wszystko aby nie dopuścić do wzrostu wydatków bieżących ponieważ nie 
będziemy mieć nadwyżki operacyjnej, która pozwoli nam spłatę odsetek i na realizacje zadań 
inwestycyjnych. Dlatego też musimy sobie powiedzieć wprost, że musimy oszczędzać na 
wydatkach bieżących na rzecz wydatków majątkowych i zwiększać dochody po to aby nasza 
sytuacja w latach następnych była lepsza. Bo jeżeli mamy spłaty rat kredytu wzrastające bo 
chociażby w tym roku musimy zapłacić 2.200.000 zł, a w następnym 2.800.000 zł, to wszyscy 
musimy rozpocząć oszczędzanie na wydatkach bieżących. Ja nie jestem w stanie zapewnić 
państwa jaka będzie sytuacja na koniec roku. Na dzień dzisiejszy prowadzimy taką politykę, 
aby w miarę realnie wyszacować dochody i wydatki i żeby realizować zadania i 
wykorzystywać środki z Unii Europejskiej oraz środki, które są nam dane i żeby zrealizować 
te zadania przy 20, czy 25% udziale gminy Ja mogę powiedzieć, że ani ja, ani P.Wójt nie jest 
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w stanie powiedzieć jaka będzie sytuacja na koniec roku. Ja mogę tylko powiedzieć, że jeśli 
nie zostaną zrealizowane dochody budżetu, a zrealizowane zostaną wydatki budżetu to wtedy 
może dojść do powstania zobowiązań wymagalnych, które powodują zwiększenie długu 
publicznego, o którego ograniczenie apeluje Minister Finansów”; 
- Wójt – „odpowiadając P.Rodzewiczowi w kwestii oszczędności jakie przewidujemy. 
Powiedzieliśmy w energii – mamy rozstrzygnięty przetarg na dostawę energii i to są te 
oszczędności. Te oszczędności w stosunku rocznym mogą być 20%, a 20% we wszystkich 
naszych jednostkach to jest 100 tys.zł.  
- „Mówiliśmy o dochodach czyli również o sprzedaży, jak również mówiliśmy o 
dodatkowych dochodach z tytułu sprawdzenia naszych podatników (deklaracja nie zawsze 
jest zgodna ze stanem faktycznym)”; 
- „poleciłem również skontrolowanie każdej wsi, po 10% wszystkich podatników. 
Nie wiem czy jeszcze 3 razy nie wzrośnie oprocentowanie, czy energia nie wzrośnie, ale 
tendencja jest taka, że złotówka będzie się umacniać i niestety trzeba będzie mocno 
analizować te rzeczy, ale co będzie tego nikt nie potrafi zawyrokować. Myślę, że jesteśmy po 
to żeby nad tym panować, jednocześnie nie chcemy zrezygnować z „ORLIKA, bo mogliśmy 
powiedzieć oddajemy pieniądze, czy znaleźć 40 tys.zł,, żeby pobrać 80 tys.zł na drogi, które 
są tak nam potrzebne. Gmina ma zadłużenie 54%. Związek Gmin Wiejskich podał 
rozporządzenie Ministra Finansów do Trybunału Konstytucyjnego. To co projektujemy w 
tym roku musimy na podstawie obowiązującego prawa. Jeśli chodzi o realność – realne jest to 
jak mam w ręku. Natomiast to są wszystko nasze prognozy, jak najbardziej realistyczne, ale w 
nich też jest duże ryzyko”; 
- radny Wojtyszyn – „myślę, że póki przekładamy środki w obrębie naszego budżetu a nie 
zwiększamy zadłużenia to jest dobre i niczym negatywnym nie grozi. Dlatego myślę, że 
warto było dołożyć do tych 79 tys.zł żeby gmina się rozwijała i dróg przybyło. Pieniądze, 
które przychodzą z zewnątrz trzeba podejmować i dać udział własny. A tych pieniędzy też 
ubywa”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
Z kolei Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy na 2011 rok wraz z autopoprawkami. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”; 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy została przyjęta większością głosów i stanowi 
załącznik Nr  10  do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady o godz.14.00 zarządziła 20-minutową przerwę. Po przerwie obrady 
zostały wznowione i kontynuowano podejmowanie uchwał. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/239/2010 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
28 września 2010 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej 
Uzasadnienie  do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Projekt uchwały dotyczy zmiany inkasenta opłaty targowej w Mieścisku, którym zamiast 
sołtysa będzie pracownik Gminnej Biblioteki Publicznej – P.Marzena Szypura. 
Nie uwzględniono wniosku komisji w sprawie obniżenia stawki opłaty targowej  w obawie, 
że zmianę stawki w ciągu roku mógłby uchylić Wojewoda. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez jej odczytywania, 
którego treść jest widoczna na prezentacji. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
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- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny na cele publiczne 
nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej w Mieścisku 
przy ul.Janowieckiej. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Nieruchomość ta stanowi 3 działki byłego Komisariatu Policji w Mieścisku. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez odczytywania, którego 
treść jest widoczna na prezentacji. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych w 
miejscowości Kłodzin. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Wymienione w nieruchomości działki stanowią teren po byłej Mleczarni w Kłodzinie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości 
Rolnych OT Poznań, nieruchomości w Mieścisku i Zakrzewie. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przedmiotem uchwały są działki: Zakrzewo nr 4/11 o powierzchni 1,8230 ha (park) – chcemy 
to przejąć i 2 działki w Mieścisku wokół bloków, to samo co przejmowaliśmy w Popowie 
Kość. Chcemy przejąć działki, które są wokół bloków, a nie osobno drogi. W Mieścisku i 
Popowie bloki zostały sprzedane po obrysie i nie można ich nawet ocieplić, bo trzeba 
wykupić 10 cm gruntu. My jako gmina łatwiej to załatwimy niż całą procedura udostępniania 
osobom, które wykupiły i mieszkają w tych blokach. 
- radny Rodzewicz – „to co mówiłem na Komisjach,  łącznie razem przejecie jeszcze placu 
zabaw i boiska w Budziejewie”; 
- Wójt – pismo w tej sprawie jest złożone”; 
- radny Rojewski – „Dziaka w Zakrzewie. Czy to jest uregulowane z właścicielem ? Kiedyś 
ktoś to miał ?” 
- Wójt –„jeszcze ten co miał musiał stać się prawowitym właścicielem, musi mieć wyrok 
sądowy, że jest spadkobiercą, powinien 5-6 lat temu złożyć wniosek do Wojewody, że ma 
roszczenia. Takich dokumentów nie ma. Wszystko zostało sprawdzone”; 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie bez odczytywania. 
Na 14 radnych (radny Dereziński opuścił sesję) uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy na II półrocze 
2011 r.  
Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili projekty planów pracy na II 
półrocze 2011 r. 
Radni nie zgłosili uwag do projektów planów pracy. W związku z powyższym 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 14 radnych obecnych na sesji uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik  Nr 15 do protokołu. 
Z kolei Przewodnicząca Rady udzieliła głosu P.Bogdanowi Flemingowi, który podziękował 
wszystkim za udział w głosowaniu do izb rolniczych w dniu 3 kwietnia br. oddając na niego 
głos. Poinformował, że został wybrany Przewodniczącym Powiatowej Izby Rolniczej. 
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Ponadto został wybrany V-ce Prezesem Wielkopolskiej Izby Rolniczej. Prezesem jest P.Piotr 
Walkowski, który jest jednocześnie posłem R.P. 
Sytuacja w rolnictwie jest trudna. Najpierw  rolnicy ponieśli straty wskutek przymrozków. 
Teraz nakłada się na to susza. Rolnikom potrzebna będzie pomóc. 
Z kolei głos zabrał P. Ryszard Sadłowski – drugi wybrany delegat z gminy do Powiatowej 
Izby Rolniczej. P.Sadłowski podziękował szczególnie tym, którzy zdecydowali się pójść na 
wybory. Mamy kolejny trudny rok w rolnictwie. Szkody łowieckie, susza. Wyraził nadzieję 
na wsparcie przez rolników swoich delegatów w Izbie. 
 
- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony część nieruchomości zabudowanej budynkiem po byłej Szkole Podstawowej z 
wyłączeniem lokalu mieszkalnego w Podlesiu Kościelnym, stanowiącej własność Gminy 
Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Wymieniona nieruchomość zabudowana jest budynkiem po byłej Szkole Podstawowej w 
której znajduje się jeden lokal mieszkalny wynajmowany najemcy, budynek gospodarczy, 
garaż blaszany oraz boisko do gry w piłkę nożną. 
Z wnioskiem o wydzierżawienie nieruchomości w trybie bezprzetargowym z wyłączeniem 
lokalu mieszkalnego zwróciło się stowarzyszenie „Instytut Przestrzeni Publicznej” celem 
realizacji projektu w ramach PROW 2007-2013 „Odnowa wsi” dotycząca utworzenia 
całorocznego „Regionalnego Centrum Edukacyjno-Rekreacyjnego”. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie bez jego odczytywania. 
Na 14 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 16 
do protokołu. 
 
 
Adn.  12 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że w związku z pismem Stowarzyszenia 
Gmin i Powiatów Wielkopolski, które jest zaniepokojone działaniami Rządu RP i resortu 
finansów,  zmierzających do zmniejszenia deficytu sektora finansów publicznych i propozycji 
podjęcia zdecydowanych działań środowisk samorządowych, Rada Gminy Mieścisko 
przyłącza się do tego apelu zajmując w tej sprawie stosowne oświadczenie. 
Przewodnicząca Rady odczytała stosowne oświadczenie Rady Gminy, które następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 14 radnych oświadczenie w głosowaniu zostało przyjęte jednogłośnie i stanowi załącznik 
Nr 17  do protokołu. 
 
 
Adn. 13 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
- w sprawie gazyfikacji -  „2 tygodnie temu został podpisany akt notarialny i została 
sprzedana działka. Zbiornik jest przywieziony, niebawem może w czerwcu powinny być 
kopane fundamenty. Są pozwolenia na budowę. Oni sobie zakładają, że to 3 miesiące dlatego 
czynimy starania żeby pozyskać propozycje palników do wymiany w naszych jednostkach.  
I etap pójdzie bezpośrednio do firmy de HEUS, bo ona jest największym odbiorca, a II etap – 
po wszystkich naszych budynkach. Jedno zahamowanie jest w Ośrodku Zdrowia w 
mieszkaniach bo wszyscy muszą wyrazić zgodę. W budynkach nie może być dwóch gazów, 
w związku z czym są prowadzone rozmowy żeby jedna osoba wyraziła tę chęć”; 
- dziura przy studzience na ul.Kościuszki – „dziękuję. Będziemy tym zainteresowani”; 
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- radnej Martyńskiej w sprawie wykoszenia dróg powiatowych – „podobna sytuacja jak u nas. 
Każdy patrzy na pieniądze. Tegoroczna zima pochłonęła duże środki. Niezależnie od tego 
będę interweniował”; 
- w sprawie „pominięcia” mieszkańców Rudy przy kanalizacji” = „nie można powiedzieć, że 
zostali pominięci, bo w koncepcji budowy kanalizacji jest Ruda-Koźlanka cała przewidziana. 
Przy inwestycji chcieliśmy się wesprzeć środkami unijnymi, tam też jest przelicznik 
kilometrów na mieszkańców. Gdybyśmy tutaj to dołożyli toby nam to nie wychodziło.  
W związku z powyższym najprawdopodobniej w przyszłym roku, a może jeszcze pod koniec 
tego opracujemy dokumentację. To nie jest wielki nakład żeby zrobić jedną przepompownię i 
wciąć się w rurociąg tłoczny, który został zrobiony”; 
- działka koło Domu Kultury – „jedna jest do sprzedania. Jeśli chodzi o te drugie działki (po 
byłych PGR-ach) są już sprzedane”; 
- kosze na O.Młodych – „nie będzie. Zamontowanie koszy na Osiedlu spowoduje, że wszyscy 
będą tam wrzucać, a gmina będzie jeździła i sprzątała. Każdy ma swoje śmieci i powinien 
mieć swój kubeł”; 
- pomoc powiatu dla usuwających eternit – „gmina ma też program likwidacji eternitu, który 
przewiduje, że pomagamy utylizować eternit. Powiedzieliśmy, że finansujemy te koszty, 
które są dodatkowe przy wymianie dachu. Jeżeli ktoś wymienia dach, to musi zdjąć to co było 
i założyć to co chce. To co było to musi wywieźć. Z uwagi, że to nie jest dachówka, a eternit 
musi to odpowiednio złożyć.  My możemy dofinansować i powiat tylko podmioty, które mają 
na ten cel uprawnienia. Samowolki nie będziemy tolerować. Każdy może skorzystać z 
pomocy tylko musi spełnić określone warunki, a pierwszym jest to, że musi wybrać podmiot 
uprawniony”; 
- radnemu Kuryłowiczowi w sprawie gazu ziemnego do Gołańczy- „to chyba był jakiś lapsus 
dziennikarski. My mamy zostawiony kluczyk w Roszkowie dla gminy Mieścisko. Teraz 
robimy gaz skroplony, odświeżamy sprawę z Wielkopolską Spółką Gazowniczą, gdzie 
uczestniczyliśmy wspólnie z P.Przewodniczącą w rozmowach po to żeby to dograć. 
Jednocześnie spółka zobowiązała się, że w ciągu 2 lat to odkupi i połączy rurociągiem z 
Wągrowca”; 
- znaki drogowe – „trzeba odnowić – ale niestety nie w tym roku. Musimy poczekać do 
przyszłego z uwagi na ograniczone środki finansowe”; 
Jutro ma przyjść delegacja z Rudy w sprawie niebezpiecznego skrzyżowania 
.Nieporozumieniem jest, że ktoś jedzie 40, czy 50 na godzinę i samochód robi taka szkodę, 
jaką zrobił. To jest kompletna bzdura. Obojętnie gdzie te pasy będą to kierowcy przejadą z 
uwagi na brawurę. Czy sensowne jest wydawać pieniądze na „śpiących policjantów”? 
- „Wracając do drogi 190 – na ten rok jest przewidziane 2 km asfaltu z Miłosławic w stronę 
Mieściska. Długość zależy od rozstrzygniętego przetargu. Oby dojechali do Mieściska. A te 
łaty spróbujemy zrobić”; 
- bałagan po remoncie – „będziemy to sprzedawać. Niech mieszkańcy zrobią wspólnotę i 
będą dbać o to. Nie wydam pieniędzy na bałagan”; 
- wyjazd od P.Majki – „trzeba będzie tam umocnić. Tam jest 4, czy 5-metrowa droga. Każdy 
jedzie większym czy mniejszym sprzętem. To jest naturalny hamulec”; 
- dziura koło Domu Kultury – „załatamy jak będzie zimny asfalt”; 
- P.Widzińskiemu i P.Flemingowi – w sprawie postawienia znaku zatrzymywania – „to jest 
droga powiatowa i zostało wszczęte postępowanie”; 
- odnośnie szczepionki – „lekarze różnie się na ten temat wypowiadają. Niektórzy mówią, że 
w znowu firmy farmaceutyczne chcą zarobić Mamy spisane 14-latki.Gdzieś w gminie ktoś na 
ten cel wydał środki, potem Regionalna Izba mu zakwestionowała”; 
- radnemu Wituckiemu – odnośnie dziur na drogach powiatowych – „będziemy monitować”; 
- w sprawie zarośli – „mamy dwie takie drogi”; 
- koło P.Cytryńskiego – sprawdzimy. To było w ubiegłym roku zrobione. Widocznie znowu 
coś powstało”; 

 



 14 

- radnej Kapczyńskiej – „sygnalizacja ma być w 2012 roku. Państwa prośba została 
przychylnie potraktowana. Współfinansowanie inwestycji wpłynie na wcześniejszą realizację. 
Koszt sygnalizacji wynosi 65.000 zł”; 
- przejście dla pieszych – „musimy poprosić fachowców niech przyjdą i wypowiedzą się. To 
co powiedziałem przy nadmiernych prędkościach nikt może nie zdążyć przejść na pasach. 
Musimy rozważyć może jakieś spowolnienie – szykana”; 
Wójt na zakończenie poinformował, że dzisiaj Panie sołtys z Gorzewa i Wieli podjęły się być 
gospodarzami tegorocznych gminnych dożynek”; 
 
Adn. 14 – Wolne głosy i wnioski 
 
Na wstępie Przewodnicząca Rady przedstawiła list anonimowej mieszkanki Mieściska 
przekazanej do wiadomości Rady a skierowany do Wójta Gminy podnoszących kilka kwestii, 
jakie można rozważyć do realizacji na terenie gminy, min. oznakowania dróg, ich remontu 
itd. 
- radny Wojtyszyn: 
1) zapytał czy jest lista podmiotów zajmujących się utylizacją eternitu ? 
2) co do przedstawionego listu o wielu sprawach my wiemy, chociażby o asfalcie do torów. 
Ale znowu zrobiły się dziury przy stacji paliw; 
3) jeśli chodzi o oznakowanie to zgadzam się, że w niektórych wsiach nie ma tablic. Nie 
popieram postawienia tablicy „teren zabudowany” w Zbietce. Wystarczyłaby zielona tablica 
„Zbietka”; 
- radny Rodzewicz: 
1) w sprawie naszego szpitala powiatowego. Powiat przekazał 1,5 mln zł na zapłacenie 
rachunku za przygotowanie pomieszczenia do tomografu komputerowego i sterylizacji 
narzędzi” Po restrukturyzacji zahamowano zadłużenie”; 
2) z uwagi na dużą liczbę dzieci w Przedszkolu i zwiększenie oddziałów trzebaby zastanowić 
się nad zapewnieniem opieki dla najmłodszych; 
3) od kilku dni po Mieścisku jeździ ciężarówka z gruzem; 
W odpowiedzi sołtys wsi wyjaśnił, że to firma „Przemko” wywozi gruz; 
4) sprawa z polem golfowym w Gorzewie – „podobno jest tym zainteresowana spółka 
P.Dulnika i podobnie z pałacem w Budziejewie, że jest to ta sama firma związana z 
P.Dulnikiem”; 
- radny Witucki: 
1) „wracając do tematu sesji i informacji o zmniejszeniu środków. Czas na nas żebyśmy 
wzięli się do pracy. O ile wiem w terenie zabudowanym utrzymanie chodnika do połowy 
należy do właściciela posesji”; 
2) dlaczego w Zbietce nie może być teren zabudowany ? 
3) popieram sugestie w odczytanym liście o oznakowanie wszystkich miejscowości w gminie; 
- radny Rojewski: 
1) „od kilku lat powraca w Żabiczynie temat boiska. Pan Wójt obiecał, że to będzie 
załatwione. U nas dzieci grają na asfalcie, a kierowcy jeżdżą z nadmierną prędkością. Na tej 
górce byłoby ładne boisko”; 
2) „zbliżają się wakacje. Młodzież z Mieściska pyta czy będą rozgrywki w piłkę nożną ? Czas 
byłoby się zająć. Była spartakiada letnia – zdobyliśmy I miejsce w powiecie. Spartakiada w 
Damasławku – było gorzej. To wszystko jest z doskoku, na telefon. Tu wewnętrznie trzebaby 
tą młodzieżą zająć się”; 
- radny Wojtyszyn: 
1) „zgodnie z Kodeksem Drogowym Zbietka nie kwalifikuje się na teren zabudowany”; 
2) „jeśli chodzi o wakacje to Stowarzyszenie Pomocy Uczniom złożyło wniosek do 
Wojewody i otrzymaliśmy 1.700 zł na wypoczynek w okresie wakacji”; 
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- radny Rodzewicz – ponowił wcześniejszy wniosek o oznaczenie numerami od do na Osiedlu 
Michałowskim; 
Do zapytań ustosunkował się Wójt Gminy: 
- „mamy pewna koncepcję rozbudowy przedszkola. Gro dzieci w przyszłym roku pójdzie do 
Szkoły i to nam się rozładuje”; 
- „jakaś spółka to kupiła. Ja wycofałem te projekty. Chcemy zadać pytanie w którym kierunku 
gminy ma iść ta rozbudowa”; 
- „ulicą Gnieźnieńska – „najlepiej jakby zajęła się Policja”; 
- „inicjatywa oddolna to jest najlepsza rzecz jaka sami sobie na wsiach robimy”; 
Z kolei głos zabrał Dyrektor Przedszkola w Mieścisku – P.Genowefa Tyszkiewicz, która 
poinformowała, że jesteśmy nieliczną gmina, która przyjęła wszystkie dzieci do Przedszkola. 
Zostały przyjęte wszystkie 3,4,5 – latki zarówno z Mieściska jak i z innych wsi. Ten rok jest 
rokiem wyrównywania dojrzałości szkolnej. Takich dzieci mamy 115. 
Dzieci dojezdne z terenu Mirkowic, Gołaszewa, Wieli, będą miały zajęcia w Szkole 
Podstawowej w Mieścisku; 
II Oddział „0” będzie też w Szkole Podstawowej w Mieścisku. Podziękowała Wójtowi i 
Radzie za  przyznane dodatkowe środki na wyposażenie tych oddziałów w kwocie 10 tys.zł. 
Będzie to z korzyścią na przyszły rok; 
Pozostałe 3 oddziały dzieci 5-6letnich będą w Przedszkolu i Domu Kultury. Pod kontem 
lokalizacji oddziałów są przygotowani na rozpoczęcie roku szkolnego. 
- Sołtys wsi Popowo Kościelne – P.Elwira Starosta wspólnie z Wójtem zaprosiła na I 
integracyjny turniej wsi w dniu 2 lipca br.w Popowie Kościelnym. Zaprasza się o przybycie 
ze swoimi drużynami. 
- radny Rojewski – „mnie chodzi, że młodzież jest chętna, tylko musi być ktoś kto tym 
pokieruje”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady podziękowała za dyskusję i 
zamknęła VI sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
 
   Protokółowała:   Przewodniczyła sesji: 
  Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 
  Gminy 
   /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 


